

**Referat af
DH Aalborg FU møde**

9. februar 2017

kl. 13.00 – 16.00

Hos Ulla

Udsendt den 13. februar 2017

1. Valg af ordstyrer - Palle
2. Valg af referent - Louise
3. Godkendelse af dagsordenen – godkendt.
4. Godkendelse af referat – godkendt.
5. Årsmøde 15. februar 2017
 - a. Oplæg før selve bestyrelsesmødet – Birthe har svar fra de to oplægsholdere – de kommer efter fællesspisningen.
 - b. Det praktiske – Ulla medbringer stemmesedler, Palle kontakter Trekanten og arrangerer Teleslynge samt køber vingaver til oplægsholderne, Nete kontakter Trekanten angående forplejning, Louise sørger for 10 ekstra sæt materiale til mødet.
 - c. Årsrapport 2016 og Handlingsplan 2017 – Palle og Steffen fremlagde forslag til punkt til handlingsplan – Tilgængelighedskursus 2017 – de undersøger muligt undervisningslokale samt underviser.
 - d. Regnskab 2016 – Palle orienterede. Desuden er Dorte Hinzmänn villig til valg til 1. revisor, Palle er villig til valg til suppleant på årsmødet og til valg som kasserer på det konstituerende FU møde efter årsmødet, derved undgås overlap på posterne.
6. Politiske sager til drøftelse
 - a. Frikommunenetværk – svar fra DH – Ulla orienterede om forsøget. Aalborg Kommune deltager i forsøget, og der er valgt en række projekter, hovedtemaet er beskæftigelse og flygtninge. Projekterne godkendes løbende af Indenrigsministeriet. DH mener ikke, at der indenfor rammerne af frikommuneforsøget er muligt at lave et projekt om beskæftigelse af mennesker med

handicap, Anders foreslog, at DH Aalborg kontakter DH Centralt om muligheden for at lave et fælles projekt mellem Aalborg Kommune og LEV på baggrund af KLAP . Ulla foreslog, at kontakte DH Centralt for et projekt i Aalborg Kommune inspireret af projektet mellem DH Central og Høje Tåstrup Kommune.

7. Økonomi
 - a. Budget 2017 – Palle orienterede kort om regnskab 2016. Tunge poster har været om debatarrangementet vedrørende forenklingen af serviceloven samt DH kurset om FN's Handicapkonvention. Disse er udskilt i regnskabet under posten aktiviteter for at synliggøre DH Aalborgs aktiviteter.
 - b. Ansøgning DH om driftstilskud - Ulla og Palle har søgt og fået kr. 24.000,00 i driftstilskud til 2017.
 - c. Befordringsgodtgørelsestakst 2017 – høj takst er kr. 3,53 – lav takst er kr. 1,93.
8. DH Aalborg præsentationsfilm – status v/Louise. Projektet går fint. Der er lavet en optagelse i Aalborg Lufthavn, og Aalborg Kongres- og Kulturcenter har sagt ja til at deltage i indslag om den nye Led-sagerordning. Vi afventer en dato for mødet. Desuden bliver der lavet et indslag fra oplægget på Årsmødet. Aalborg Lufthavn vil desuden meget gerne deltage i indslag i forbindelse med indvielsen af deres hjemkøbte AmbuLift 1. april – Ulla og Louise arbejder på indhold til indslaget i AKKC. Det skal omhandle brug af DH's ledsagerkort.
9. Arbejdsgruppe: Kommunalvalg 2017 – Ulla, Asghar, Steffen og Louise. Der er søgt og bevilget §18-midler i alt kr. 5.000 – Søren Wormslev har sagt ja tak til at deltage som konferencier.
10. Arbejdsgruppe: FN's Handicapkonvention – Ulla, Birthe og Louise meldte sig. Vil gerne arbejde med f.eks. inklusion i Folkeskolen. Efter FN Handicapkonventionskurset i efteråret skulle der laves et opfølgende kursus i april 2017. Ulla vil undersøge, hvor langt de enkelte deltagere er i arbejdet, inden dette møde planlægges. Underviseren Ole Lennart er orienteret om, at mødets afholdelse afhænger af, hvor langt mødedeltagerne er i de videre arbejde.
11. Gensidig orientering samt tilbagemeldinger på deltagelse som DH Aalborg FU repræsentant -
 - a. Dobbeltminoriteter – Ulla har deltaget i sit sidste møde. Asghar er udpeget som DH-repræsentant i stedet.

b. Anders orienterede om møde i Ligestillingsudvalget om Aalborg Kommunes nye Mangfoldighedspolitik – der ønskes bedre, mere ensrettede og færre politikker på området. Vigtigt, at DH Aalborg's repræsentanter indkaldes for at finde ud af, om DH's input er indarbejdet. Ulla er med i styregruppen for udarbejdelsen af mangfoldighedspolitikken. 16. februar er Handicaprådet indkaldt til et møde vedrørende input til mangfoldighedspolitikken.

12. Gensidig orientering samt tilbagemeldinger på deltagelse som DH repræsentant – Ulla og Birthe orienterede om Det Centrale Handicaprådsmøde. Temaet var "Fordomme og mennesker med Handicap". Enighed om, at det var en tynd kop te, men der blev netværket og det var meget positivt, at hele Regionsrådet havde valgt at afholde deres møde samme sted.

Møde vedrørende Rammeaftale – Birthe og Nete deltog. Formålet er at forenkle Rammeaftalen med mindre bureaukrati og mere brugerinddragelse. Der er opfølgning 28. februar 2017, hvor input fra mødet forelægges for politikerne. Mødets gruppediskussioner virkede noget opbrudte og afbrudte. Der sendes gruppeopsamlinger ud til deltagerne – Birthe og Nete vil sende videre.

Birthe orienterede om møde vedrørende Tornhøjgaard – Projektet har været udliciteret og efter 1. spadestik er udskudt på grund af økonomi, er flere af de ønsker, som medarbejderrepræsentanterne havde båret med fra brugerne, sparet væk. Her sidst brugerens personlige altan, som i stedet erstattes af 2 fælles altaner. Birthe protesterede og dette blev ført til referat. Det skal dog understreges, at brugerne og medarbejder repræsentanterne var tilfredse med det samlede resultat.

13. Handicaprådsmøde – intet.
14. Eventuelt – Forårsmessen 2017 – Palle orienterede om, at der i år kan printes fribilletter ud – han rundsender link. Vi håber, at præsentationsfilmen fra Tech College vil være færdig og kan vises i DH Aalborg's stand på Forårsmessen.